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 Inleiding 
 
 

 
 
Op 25 mei 2022 organiseerde Rijkswaterstaat een informatieve webinar over het 
vernieuwen van de Van Brienenoordbrug. Bij deze webinar zijn door de kijkers in de 
chat vragen gesteld. Alle vragen die gesteld zijn, hebben we verzameld en 
beantwoord. Deze verzameling van vragen en antwoorden vindt u in dit document. 
De vragen zijn bij elkaar gezet op onderwerp. Vragen die op elkaar lijken, zijn 
onder elkaar gezet en hebben een gezamenlijk antwoord ontvangen.     
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 Vraag & antwoord 
 
 
 
 

Veiligheid 
 

1. Blijft de brug veilig tot 2028? 
2. Hoe veilig is de brug nog? 
 

De VBB is verouderd: er is sprake van slijtage en een grotere kans op storingen. 
Daarom gaan we de VBB vernieuwen. Tot aan de geplande vervanging en renovatie 
is de brug veilig. Onderzoek van Rijkswaterstaat en contra-expertise laten zien dat 
constructieve veiligheid van de boogbruggen tot aan de geplande vervanging is 
geborgd. Maar, als we nu niets doen, dan wordt het over tien tot twintig jaar wel 
onveilig. 
 
Geluid 

 
3. Worden er beperkingen gesteld aan de geluidoverlast tijdens de nachtelijke 

werkzaamheden? 
 

In de nacht gelden strengere geluidseisen dan overdag. Deze zijn opgenomen in 
wet- en regelgeving. Rijkswaterstaat eist van de aannemer om tijdens de uitvoering 
te voldoen aan deze wet- en regelgeving. Daar waar nachtelijke werkzaamheden 
nodig zijn, wordt dus van de aannemer verwacht dat die de benodigde 
toestemmingen verkrijgt en de maatregelen treft om aan de voorwaarden in die 
toestemming te voldoen. 

 
4. Krijgt de brug nu een geluidswering? 
 

De al bestaande geluidsschermen op de aanbruggen blijven staan. Het toevoegen 
van extra geluidsschermen is niet mogelijk. Deze vangen namelijk veel wind wat 
voor extra belasting op de brug zorgt. Maar bij de inrichting van de brug wordt 
voldaan aan de wettelijke eisen wat betreft geluid. Er wordt voldaan aan het 
geluidsproductieplafond (GPP).  
 
Voetgangerspad | lopen over de brug 
 

5. Kijkend naar de opmerkingen en suggesties over het scheiden van voetgangers en 
fietsers/scooters, is er nog ruimte om het ontwerp aan te passen? Staat RWS hiervoor 
open?  

6. Geeft breder fietspad wellicht ruimte voor voetgangerspad (i.p.v. breder fietspad)? 
7. Komt er ook (meer) ruimte voor de voetganger (runners)? 
8. Komt er ook een voetpad op de brug? 
 

Het huidige fietspad wordt in beide richtingen verbreed naar 2,5 meter. Dat is wat 
de brug technisch gezien maximaal aan kan. Deze extra breedte voor het fietspad is 
nodig om ruimte te geven aan het toegenomen fietsverkeer. Dit is in overleg met 
stakeholders zoals Gemeente Rotterdam en Metropoolregio Rotterdam Den Haag 
besloten. In de overweging is wel ook het idee van een voetpad naast het fietspad 
meegenomen. Een apart voetpad bleek door de technische beperkingen van de 
constructie niet haalbaar. Wel kunnen voetgangers over het verbrede fietspad 
lopen.  
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9. In Sydney kunnen mensen over de brug lopen. Is daar ook een verzoek voor neergelegd 

bij RWS voor de nieuwe Van Brienenoordbrug? 
 
Er is geen verzoek ontvangen om over de brugbogen te kunnen lopen. Dit is niet 
veilig en daardoor niet geoorloofd. Wel kan er over het fietspad gelopen worden. 
 
Kosten 
 

10. Wat is de verwachting dat deze totale operatie gaat kosten en hoeveel zal daar 
(gebaseerd op ervaringen uit het verleden) overheen gegaan worden?  

11. Hoeveel gaat dit project kosten?  
 

We hebben een voorlopige kosteninschatting gemaakt waarbij de kosten nu op 
ongeveer 600 miljoen geschat worden. Als er een opdrachtnemer aan boord is, 
kunnen we een betere kostenindicatie maken.  
 
Verkeershinder | toegankelijkheid brug 
 

12. Op het Kralingseplein zal het extra druk worden omdat het nu al moeilijk is om uit de 
wijk Fascinatio te komen. Is het verstandig om dit vooraf beter te regelen zodat er een 
vrije baan naar het Noorden is aangelegd?  

 
Het zal inderdaad drukker worden op het Kralingseplein tijdens de werkzaamheden 
aan de Van Brienenoordbrug. Samen met de gemeente Capelle aan den IJssel zijn 
we aan het uitzoeken welke maatregelen we kunnen nemen om deze drukte te 
stroomlijnen. In de tijdelijke situatie willen we de bestaande infrastructuur zo goed 
mogelijk benutten. We onderzoeken of kleine infrastructurele maatregelen daarbij 
kunnen helpen.  
 

13. Naast hulpdiensten zijn wij als artsen ook bereikbaar voor verpleeghuizen. Hebben wij 
snelle doorgang? 

 
Onderdeel van onze Slim Reizen aanpak is dat de bereikbaarheid van nood- en 
hulpdiensten wordt gegarandeerd. Dit onderwerp wordt dan ook meegenomen in 
het bereikbaarheidsplan. We zijn momenteel in gesprek met Veiligheidsregio 
Rotterdam om hierover goede afspraken te maken.  
 
Artsen vallen zelf echter niet onder de nood- en hulpdiensten, maar onder het 
overig verkeer. Artsen kunnen geen speciale ontheffingen of toegang krijgen, zoals 
dat voor nood- en hulpdiensten soms wel kan. Het is dus verstandig om als arts 
en/of verpleeghuis zelf ook maatregelen te nemen. Bijvoorbeeld meer mensen 
oproepbaar zetten, eerder vertrekken of een andere route rijden. We nemen dit 
mee bij de gesprekken met de Veiligheidsregio Rotterdam Rijnmond.  
  

14. Dus bij het uitwisselen van de bogen is ook geen OV mogelijk? 
 

Tijdens de werkzaamheden aan de Van Brienenoordbrug is de brug vrijwel altijd 
beschikbaar in beide richtingen (3 rijstroken per rijrichting beschikbaar). Dat geldt 
ook voor de toe- en afritten. Ook tijdens de werkzaamheden aan de bogen. Dat 
geldt ook voor de toe- en afritten. Het OV kan dus dan dus over de brug.  
 
Uitzondering hierop zijn enkele momenten waarop de brug in één richting volledig 
of in beide richtingen volledig moet worden afgesloten. Dit is een beperkt aantal 
momenten tijdens de uitwisselings- en hijs-operaties. Dan kan er geen OV over de 
brug. 
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Het OV krijgt wel te maken met meer vertraging dan normaal. We denken nu al na 
hoe hiermee om te gaan. Ook zijn we in gesprek met concessieverleners en  
-houders. 

 
15. Er is al veel overlast op de Algera corridor, daar wordt in dezelfde periode ook aan 

gewerkt, hoe wordt dat afgestemd/voorkomen dat die route als alternatief wordt 
gebruikt? 

 
In de zomerperioden worden meerdere projecten uitgevoerd. Het uitgangspunt is 
hierbij dat in de regio Rotterdam en daarbuiten bij raakvlakprojecten en op 
parallelle routes geen werkzaamheden uitgevoerd worden die verkeershinder 
veroorzaken. De Algera corridor is hier ook onderdeel van.    

 
16. U zegt onderlangs omvaren. Maar is de doorvaartbreedte van de bruggen bij Dordrecht 

en Alblasserdam niet smaller dan die van de Brienenoord? 
 

De doorvaartbreedte van de Van Brienenoordbrug is 50 meter. Van andere bruggen 
bij Dordrecht en Alblasserdam is de doorvaartbreedte inderdaad smaller. Echter 
niet zodanig veel smaller dat dit tot problemen leidt (smalste is de Alblasserdamse 
brug met 43 meter). Alleen in bijzondere gevallen is extra aandacht of 
ondersteuning nodig bij het passeren van de smallere bruggen. Slechts voor zeer 
uitzonderlijke gevallen is de breedte volledig limiterend. Zie ook deze pagina voor 
meer informatie over brugbreedtes.  

 
17. Betekent alle vaart dat ook de Fast Ferry niet onder de brug door kan/mag? 
 

Tijdens de hoofdwerkzaamheden is de Oude Maas drie keer gedurende ongeveer 
een week niet beschikbaar voor alle scheepvaart. Op die momenten kan ook de 
Fast Ferry niet onder de brug door. Daardoor eindigt de Fast Ferry dan tijdelijk aan 
de oostkant van de brug. We gaan onderzoeken op welke manier we passagiers dan 
het beste kunnen helpen. 
 

18. Komt er ook een extra veerdienst/waterbus van noord naar zuid en vice versa? 
 

We zijn in overleg met OV-bedrijven over hoe we ten tijde van de werkzaamheden 
het openbaar vervoer optimaal kunnen inzetten. Daarbij kijken we ook zeker naar 
vervoer over water. Met name de noord-zuidverbinding is cruciaal omdat er tijdelijk 
geen fietsverbinding (zomer 2027 en 2028) op de Van Brienenoordbrug beschikbaar 
is. We zijn nu de mogelijkheden aan het verkennen. De komende jaren maken we 
hier concrete plannen van.  
  

19. Waar wordt aan de noordkant de vernauwing van 6 naar 3 rijstroken ingezet? Tussen 
Terbregseplein en Kralingseplein of tussen Kralingseplein en brug zelf? 

 
We werken voor de werkzaamheden aan de westbrug (westboog 2026) en de 
oostbrug (beweegbaar deel 2027 en oostboog 2028) met twee verschillende 
tijdelijke verkeerssituaties op de A16.  
• Bij de werkzaamheden aan de westbrug gaat het verkeer in beide richtingen 

over de oostbrug. Hierbij begint de versmalling ter hoogte van het 
Kralingseplein. De rijstroken in zuidelijke richting naar het Kralingseplein (afrit 
Centrum) blijven beschikbaar.  
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• Bij de werkzaamheden aan de oostbrug gaat het verkeer in beide richtingen 
over de westbrug. Hierbij is de hoofdrijbaan vanaf het splitsingspunt met de 
parallelrijbaan net na het Terbregseplein afgesloten. De parallelrijbaan heeft in 
de normale situatie tussen de afrit naar Kralingsplein en de toerit maar één 
rijstrook. Hier komt tijdelijk een twee rijstrook op de vluchtstrook. 
 

20. Hoever reikt de overlast? Ook in de stad op de Maasboulevard? Er zal meer verkeer gaan 
over de Erasmusbrug en door de Maastunnel?  

 
De verkeershinder door het vernieuwen van de Van Brienenoordbrug zal erg groot 
worden. Dat betekent dat het ook op andere plekken drukker wordt. Daarom 
proberen we vooral mensen te verleiden uit de auto te stappen en alternatief 
vervoer te kiezen. Verkeer dat toch met de auto wil, kan over de Van 
Brienenoordbrug of via gewenste omleidingsroutes. Dat zijn met name de 
snelwegen. Verkeer kan ook voor de ongewenste routes kiezen, bijvoorbeeld 
binnenstedelijk. We gaan ons best doen om dit zogenaamde sluipverkeer te 
ontmoedigen. Samen met de gemeente Rotterdam en andere omliggende 
gemeenten maken we plannen om dat in goede banen te leiden. Toch moet men, 
zeker in de eerste periode van de werkzaamheden, ook daar rekening houden met 
grote drukte.    

 
21. Er zal een voet-fietsveer moeten komen tijdens deze werkzaamheden. Gaat die er 

komen? 
 

We zijn in overleg met OV-bedrijven over hoe we ten tijde van de werkzaamheden 
het openbaar vervoer optimaal kunnen inzetten. Daarbij kijken we ook zeker naar 
vervoer over water.  
 
Met name de noord-zuidverbinding is cruciaal omdat er tijdelijk geen fietsverbinding 
(zomer 2027 en 2028) op de Van Brienenoordbrug beschikbaar is. We zijn nu de 
mogelijkheden aan het verkennen. De komende jaren maken we hier concrete 
plannen van. 
 

22. In de film wordt gezegd dat de nieuwe Westboog gewisseld gaat worden met de oude 
Oostboog; betekent dat niet dat geruime tijd geen enkel verkeer mogelijk is?  

 
Er zijn in totaal twee wisselmomenten. In 2026 (wanneer de westboog verwijderd 
wordt en vervangen wordt door een nieuwe boogbrug) en in 2028 (wanneer de 
oude oostboog vervangen wordt door de vernieuwde westboog). Daarnaast wordt 
het beweegbare deel vervangen.  
 
Doordat de boogbruggen stuk voor stuk gewisseld worden in verschillende jaren 
blijft er steeds één boog in gebruik waarover in beide rijrichtingen drie rijstroken 
beschikbaar zullen zijn. Er zijn wel momenten dat de gehele brug gestremd is. 
Bijvoorbeeld bij de daadwerkelijke uitwisseling van de boogbruggen en het plaatsen 
van de beweegbare delen. En bij het testen van het beweegbare deel.  

 
23. Wat voor overlast is te verwachten? Hoe wordt het verkeer omgeleid? 
 

In 2026 zijn er +/- 7 weken hoofdwerkzaamheden in de zomerperiode. Ondanks 
dat de brug tijdens het grootste gedeelte van deze periode open zal blijven, wordt 
ernstige verkeershinder verwacht. Dit is omdat maar de helft van het aantal 
rijstroken beschikbaar is.  
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Tijdens het in- en uitvaren van de boog wordt de brug gedurende korte tijd 
helemaal afgesloten. Voorafgaand en na afloop van de hoofdwerkzaamheden zijn er 
enkele maanden werkzaamheden in de weekenden en nachten.  
 
2027 is het jaar met de meeste hinder. Dan zijn er +/-14 weken 
hoofdwerkzaamheden. Daarnaast zijn er een half jaar lang werkzaamheden in bijna 
alle nachten en weekenden voor het inregelen, afstellen, in bedrijfstellen en testen 
van de nieuwe brugdelen en systemen. 
 
In 2028 zijn er +/-7 weken hoofdwerkzaamheden en daarvoor en -na weekenden 
en nachten ter voorbereiding en afronding. Tijdens de werkelijke uitwisseling van 
de oostboog zal ook weer de hele Van Brienenoord een korte tijd volledig afgesloten 
zijn.   
 
Het verkeer zal in deze periodes zoveel mogelijk worden omgeleid en gestimuleerd 
niet met de auto te reizen. Hiervoor wordt de bereikbaarheidsaanpak ontwikkeld. 

 
24. Is het plan om tijdens die 2 perioden van +/- 14 weken eenrichtingsverkeer in te stellen 

op de overblijvende brug, of wordt er op de overblijvende brug tweerichtingsverkeer 
ingesteld? 

 
In de periodes dat slechts één brugdeel open is, wordt tweerichtingsverkeer 
ingesteld op dat brugdeel. Dat betekent dat voor beide rijrichtingen drie in plaats 
van zes rijstroken beschikbaar zijn. Om dit veilig te kunnen doen worden de 
rijrichtingen gescheiden door barriers en wordt de maximumsnelheid aangepast 
naar 90 km per uur.  
 
Fietsverkeer 
 

25. Blijft het fietspad tijdens alle werkzaamheden toegankelijk voor woon-werkverkeer?  
26. Wanneer en hoe lang kun je niet met de fiets over de brug en wat zijn de alternatieven?  
27. Komt er een alternatief voor fietsverkeer tijdens stremmingen?  
 

Tijdens de werkzaamheden aan de brugkleppen van de oostbrug in 2027 en het 
wisselen van de oostboog in 2028 wordt de oostbrug afgesloten voor al het verkeer. 
Dus ook het fietspad. Deze momenten vinden plaats in de zomerperiodes van 2027 
en 2028 en duren respectievelijk ongeveer 14 en 7 weken. Daarnaast zal de 
fietsverbinding ook niet beschikbaar zijn tijdens de momenten dat de nieuwe 
brugkleppen getest worden.  
 
Omdat er op de noord-zuidverbinding van de brug dan tijdelijk geen fietsverbinding 
beschikbaar is, zijn we nu de mogelijkheden voor vervangend vervoer aan het 
verkennen. De komende jaren maken we hier concrete plannen van.  
 
Vergunningen 
 

28. Als de brug breder wordt en er een omgevingsvergunning wordt aangevraagd, kan die 
dan ook nog worden geweigerd?  

 
In theorie kan het College van Burgemeester en Wethouders de vergunning 
weigeren. We zijn echter al lange tijd in overleg met het College over deze 
aanvraag. De permanente effecten op het woon- en leefklimaat zijn vergelijkbaar 
met de huidige situatie, zoals beschreven in de Ruimtelijke Onderbouwing.  
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Op basis daarvan beslist het College van B&W of het project voldoet aan de ‘goede 
ruimtelijke ordening’. Bij het beoordelen van de vergunningaanvraag betrekt het 
College ook de reacties vanuit de omgeving (zienswijzen) en het standpunt van de 
Gemeenteraad. De Gemeenteraad heeft in februari 2022 al een concept ‘verklaring 
van geen bedenkingen’ afgegeven.  
 
Aanpak project 
 

29. Worden de 2 oude kleppen vervangen door 1 nieuwe, net zoals de nieuwe brug ook 
slechts 1 klep heeft? 
 
Nee, de twee oostelijke brugkleppen worden vervangen door wederom twee 
kleppen. De kelder zit best ingewikkeld in elkaar en er is weinig ruimte voor nieuw 
materieel door de betonnen kolommen die daar staan. Dat betekent dat de 
oostelijke brug wederom twee nieuwe kleppen krijgt. 

 
30. Gaat er fluisterasfalt toegepast worden?  
 

Nee, er wordt geen fluisterasfalt (tweelaags zeer open asfaltbeton (zoab)) gebruikt. 
Het asfalt dat gebruikt gaat worden is éénlaags zoab. Hiermee wordt voldaan aan 
het geluidsproductieplafond (GPP).  
 

31. Moet/gaat er nog iets aan de op de brug aansluitende betonnen wegdelen gebeuren? 
 
Voorafgaand aan de vernieuwing van de Van Brienenoordbrug wordt het asfalt 
vernieuwd op de aanbruggen en aansluitende wegen. Tijdens de vernieuwing van 
de brug wordt ook de leuning aan de oostzijde van het fietspad op de aanbruggen 
vervangen.  

 
32. Moeten de oostelijke pijlers verbreed worden omdat de nieuwe boog breder is dan de 

oude? 
 

De pijlers hoeven niet verbreed te worden. Wel worden de pijlers aan de bovenzijde 
enigszins aangepast voor de aansluiting op de te renoveren oude westboog. 

 
33. Ik dacht dat de tuien ook gewijzigd zouden worden?  

 
We nemen aan dat hier met ‘tuien’ de hangers bedoeld worden. Er komen nieuwe 
hangers in de boogbruggen, maar de hoofdvorm blijft hetzelfde. Alleen de 
aansluitingen van deze hangers op de boog en het wegdek: de zogenaamde 
hangerkasten, zullen een andere vorm krijgen. 
 
Overig 

 
34. Komt er ook nog een app over dit project? 
 

Er komt geen aparte app over dit project. Wel zijn updates over het project te 
volgen via de projectpagina, de app ‘RWS Actueel’ en de nieuwsbrief. Deze 
nieuwsbrief moet nog opgezet worden. Op www.webinarvanbrienenoordbrug.nl kun 
je je aanmelden om een notificatie te ontvangen wanneer de nieuwsbrief start. 
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35. Worden de slides ook later gedeeld? 
 

De PowerPointpresentatie die is gebruikt in het webinar wordt niet los gedeeld. Wel 
is de gehele opname van de webinar terug te zien op 
www.webinarvanbrienenoordbrug.nl.  

 
36. Als we over 10 jaar toch veel meer e-bikes en e-scooters rijden, kunnen er dan 

rijstroken uitgewisseld worden van auto naar milieuvriendelijk vervoer?  
 

Nee, de rijkstroken voor autoverkeer blijven voor autoverkeer. Het nieuwe fietspad 
wordt wel breder dan het bestaande fietspad om e-bikes en dergelijke te faciliteren.  
 

37. Bij het breder worden van de brug heeft dat dan ook nog consequenties voor de 
aansluitende wegen? 
 
Nee, er zijn geen consequenties voor de aansluitende wegen. De rijstroken blijven 
onveranderd.  
 

38. Als de brug toch vernieuwd wordt, worden nieuwe technologieën geïmplementeerd in 
het wegdek om bijvoorbeeld e-auto's op te laden? 

 
Op dit moment is het niet voorzien in de plannen. 

 
39. Wat is het effect op de natuur? Ik denk aan het Eiland Van Brienenoord? 

 
Het project kan negatieve gevolgen hebben voor een aantal beschermde dieren in 
en rond het projectgebied. Denk bijvoorbeeld aan vleermuizen en broedvogels. 
Rijkswaterstaat heeft al een veldonderzoek gedaan en onderzoekt, voor de start 
van de werkzaamheden, de aanwezigheid van beschermde dieren en planten 
verder. Door het treffen van voorzorgsmaatregelen proberen we negatieve effecten 
op dieren en planten zo veel mogelijk te voorkomen. Ook laten we natuurgebieden, 
zoals het Eiland van Brienenoord, zoveel mogelijk met rust. Zo zullen er geen tot 
minimale werkzaamheden op het eiland zelf plaatsvinden. 
 

40. Wat zijn onzekere factoren die nu niet te beïnvloeden zijn, maar wel invloed hebben? 
 

Er kunnen zich veel onzekere en onverwachte situaties voordoen. Dit kan worden 
veroorzaakt doordat het project een renovatie van oude infrastructuur is en niet 
een nieuwbouwproject. Daarnaast omvat het project zeer grootschalige en 
complexe uitwisselingsoperaties en transporten van de bogen en kleppen, die nog 
niet veel vaker zijn uitgevoerd op de wereld. Daardoor is er nog niet veel ervaring 
mee opgedaan. Ten slotte kunnen zich onverwachte externe omstandigheden 
voordoen, zoals weersomstandigheden en hoge stroomsnelheden. 
 
We bereiden ons op deze zaken zo goed mogelijk voor door vooraf verschillende 
scenario’s op te stellen voor de verschillende situaties.  
 

41. Hoelang gaan de nieuwe (vernieuwde) bruggen mee? 
 
Volgens de berekeningen heeft de nieuwe brug een technische ontwerplevensduur 
van 100 jaar. 
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42. Kunnen we straks, als er toch extra drukte in onze straat ontstaat, ergens terecht om 
maatregelen op maat te vragen? 

 
Mochten er problemen of vragen zijn, kunt u contact opnemen met onze landelijke 
informatielijn: 0800-8002 (gratis).  

 
43. Hoe wordt de routering voor gevaarlijke stoffen op de momenten dat de brug voor alle 

verkeer gesloten is? Zelfde vraag voor hulpdiensten.  
 

Omdat we de brug tijdens de werkzaamheden in beide richtingen openhouden, blijft 
het transport van gevaarlijke stoffen over de A16 het grootste gedeelte van de 
uitvoeringsperiode mogelijk. Bij volledige stremming zal ruim van tevoren 
gecommuniceerd worden. Het transport van gevaarlijke stoffen wordt dan via 
andere wegen die daarvoor geschikt zijn omgeleid. Omleidingen vinden plaats via 
het hoofdwegennet. Hetzelfde geldt voor de hulpdiensten. Daarvoor zijn we ook nog 
in gesprek met de Veiligheidsregio Rotterdam-Rijnmond.  
 

44. In hoeverre hebben de plannen uit de MIRT oeververbinding m.b.t. de herinrichting 
A16/Brienenoord invloed/worden die meegenomen in de planning (geen dubbel werk/ 
dubbele overlast)? 

45. Rotterdam krijgt een derde oeververbinding. Wordt daar in de planning rekening mee 
gehouden? En is er ook contact met de zogenaamde MIRT. 

 
De MIRT-verkenning kijkt naar een groter stuk A16 waar de Van Brienenoordbrug 
middenin valt. De MIRT-verkenning kijkt naar oplossingen voor knelpunten zoals op 
het Terbrechtseplein en Ridderkerk Vaanplein. We zijn in contact met hen en 
stemmen af. 

 
46. Wat me verbaast is de bewoording die wordt gebruikt over de toestand van de nieuwe 

boog ten opzichte van de veel oudere oude boog. Slijt de nieuwe boog sneller dan de 
oude?  

 
De oudere oostboog, geplaatst in 1965, is toe aan vervanging. Ook de westboog 
van de brug moet aangepakt worden vanwege een versleten wegdek en 
vermoeiingsverschijnselen.  Omdat de boog van de westboog zelf nog in redelijke 
conditie is, wordt die niet vervangen, maar gerenoveerd en hergebruikt als 
oostboog.  
 

47. Wat gaat er gebeuren met de boog die overblijft? 
 

We hebben een nieuwe bestemming voor de oude oostboog gezocht, maar niet 
gevonden. De brug blijkt hiervoor te oud, te groot en onhandelbaar. Daarnaast is 
het toepassingsgebied beperkt door de doorvaarhoogte. Omdat het niet gelukt is 
een nieuwe bestemming voor de boog te vinden, wordt deze gesloopt. 
 

48. In welke contractvorm wordt dit project uitbesteed? D&C? 
 
Het is een Design & Construct contract dat wordt aanbesteed door middel van een 
concurrentie gerichte dialoog.  
 

49. Het huidige fietspad wordt redelijk vaak geblokkeerd door "minicars" die het fietspad 
gebruiken. Wordt het nieuwe fietspad zodanig breed dat dat niet meer optreedt? 

 
Het huidige fietspad wordt in beide richtingen verbreed naar 2,5 meter. Dat geeft 
meer ruimte om genoemde ‘minicars’ in te halen.  
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50. Is het niet makkelijker om een nieuwe brug te bouwen? 
 

De westboog nog in dusdanige conditie, dat hij hergebruikt kan worden. Het is 
duurzamer om de bestaande westboog te renoveren en geschikt te maken als 
nieuwe oostboog, vanwege het hergebruik van materiaal. Door te kiezen voor 
hergebruik besparen we 3000 ton staal. Wel wordt de boog aangepast aan nieuwe 
eisen.  
 

51. Komt de nieuwe brug er exact hetzelfde uit te zien als het te renoveren westelijke dek?  
 
De brug blijft een boogbrug en blijft in hoofdvorm gelijk. Wel moet de boogbrug 
worden versterkt. Daarvoor zijn constructieve aanpassingen nodig.    
 

52. Hoeveel stroom (KWh) gebruikt de totale brug bij een open- en sluitronde? 
 

De huidige bruggen hebben een gezamenlijke netaansluiting van 800kVA totaal. Bij 
de nieuwe bruggen gaat dat, door de nieuwe “zwaardere” normen en eisen, 
omhoog naar ongeveer 1.250kVA. 
 
De hoeveelheid KWh die gebruikt wordt tijdens een draai is niet constant maar 
afhankelijk van weersinvloeden. Bijvoorbeeld de temperatuur, wind tegen de 
kleppen en/of sneeuw, ijzel en regen op de kleppen. 
 

53. Hoe gaan we in de toekomst problemen met de beweegbare (stalen) 
kleppen worden voorkomen bij hitte zoals we bij andere bruggen regelmatig 
zien (niet meer kunnen sluiten)?  

 
Daar wordt in het ontwerp rekening mee gehouden, doordat we voldoen aan de 
huidige regelgeving. Ook ten aanzien van klimaatbestendigheid. Zo worden er 
voorzieningen getroffen om flexibel om te kunnen gaan met de invloed van 
temperatuur en de gevolgen daarvan te minimaliseren. Maar we kunnen problemen 
in de toekomst door extreme temperaturen niet geheel uitsluiten. 

 
54. Past de boog door de geopende van Brienenoordbrug zodat ook werven tussen de brug 

en Alblasserdam in de race zijn of gaan beide bogen via de Hef, Willembrug, Botlek en 
Spijkenisserbrug richting de werf waar de nieuwe boog destijds gebouwd is?  
 
Het is nog niet duidelijk op welke locatie de nieuwe westboog wordt gebouwd en 
waar de oude westboog wordt gerenoveerd. Ook de transportroutes zijn dus nog 
niet bekend. De route voor aan en afvoer is voor verschillende opties in beeld 
gebracht. De boog kan zowel naar het oosten als naar het westen vervoerd worden. 
Richting het oosten zijn er beperkingen als gevolg van aanwezige bruggen. De 
boogbruggen kunnen qua breedte door het beweegbaar deel van de Van 
Brienenoordbrug. De verkeersbrug van Dordrecht heeft breedtebeperkingen voor 
het transport van de brug omdat de val niet helemaal rechtop kan staan. Transport 
door die brug is dus niet mogelijk.  

 
55. Spannend om een dragend deel (de bogen) te vervangen. Als het weggedeelte het maar 

houdt. 
 

Rijkswaterstaat heeft inmiddels de ontwerpen van de bogen gemaakt. Die voldoen 
aan de geldende normen en richtlijnen. 
 
 
 
 



DEFINITIEF | Q&A Webinar Vernieuwen Van Brienenoordbrug| 21 jul i  2022 

Pagina 12 van 12 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 

56. Hoe hard is de clausule staalblauw? 
 
We zijn op dit moment met de commissie Welstand in overleg welke kleur de brug 
gaat krijgen. 
 

57. Er is sprake van een 1-op-1-vervanging, maar is het niet beter om betere materialen 
(staalsoorten met betere mechanische eigenschappen) toe te passen?  

 
Het toe te passen staal zal betere mechanische eigenschappen bezitten. Hier is 
echter niet veel winst te behalen ten opzichte van de westboog (gebouwd in 1990). 
Maar wel ten opzichte van de oude oostboog (gebouwd in 1965). De nieuwe brug 
wordt iets zwaarder, omdat de nieuwe ontwerpeisen iets strenger zijn. De nieuwe 
brug zal er vergelijkbaar uitzien (1-op-1-vervanging), maar een grotere sterkte en 
levensduur bezitten. De nieuwe en de vernieuwde brug krijgen een duurzame 
conservering (verf). 
 

58. Is er al een werf gevonden? Of zit dat bij de aanbesteding inbegrepen? 
 
Onderdeel van deze aanbesteding is dat de opdrachtnemer zelf een bruggenwerf 
‘regelt’ waar de bouw van de ene boog en de renovatie van de andere boog van de 
Van Brienenoordbrug kan plaatsvinden. Verondersteld wordt dus dat marktpartijen 
zelf met een voorstel komen voor een geschikte locatie. Mocht dit echter een 
knelpunt opleveren in de aanbesteding, dan wil Rijkswaterstaat ook zelf alvast een 
geschikte locatie achter de hand hebben. Zo moet worden voorkomen dat de 
uitvoeringsplanning van het project - en daarmee van de indirect aansluitende 
projecten uit het gehele programma Vervanging & Renovatie - niet in gevaar 
komen. 
  
Om deze reden willen we een ‘terugval-optie’ uitgebreid onderzoeken en 
voorbereiden, want zonder geschikt werfterrein kan het project niet doorgaan. In 
de praktijk blijkt al dat het niet eenvoudig is om een geschikt werfterrein te vinden 
en de daarbij behorende vergunningen te verkrijgen. 
 

59. Woningen onder en in de directe omgeving van de zuidelijke oprit hebben 
last van vervuiling door het verkeer, kan daar ook iets aan gedaan worden? 
 
Ter hoogte van de zuidelijke oprit wijzigt niets ten opzichte van de huidige situatie. 
Dit valt buiten de scope van het project.  
 

60. Bij de verbreding bleek later de nieuwe beweegbare klep niet berekend op het 
zwaardere verkeer. Hoe is dat nu? 
 
Deze westelijke klep is in 1996 vervangen en voldoet sindsdien. Deze klep wordt 
daarom niet vervangen.  
 
 
 


